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PROTOKÓŁ NR LXVIII/68/2023 
z sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 23 maja 2023 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15 
 

Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 
Obecnych 21 radnych. 
 
Proponowany porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Wręczenie  Honorowych Odznak za Zasługi dla Województwa Śląskiego zasłużonym 

mieszkańcom Mikołowa. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr LXVII/67/2023. 
5. Tematy sesji: 
a) MOPS (w tym m.in.  problem bezdomności), 
b) współpraca z organizacjami pozarządowymi, 
c) Rada Seniorów, 
d) Rada Młodzieżowa. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie na 2023 rok, 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023 – 2045, 
c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na dofinansowanie Poradni 

Profilaktyki i Leczenia Odwykowego (12.000,00), 
d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Mikołów w 2023 roku, 
e) ustanowienia służebności gruntowej, 
f) nadania nazwy ul. Eliasza Tertoły drodze publicznej w Mikołowie, 
g) nadania nazwy ul. Sielanka drodze wewnętrznej w Mikołowie, 
h) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w rejonie ulic 

Katowickiej i Paprotek w Mikołowie. 
7. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 
8. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania, wnioski. 
11. Wolne głosy. 

 

Do pkt 1 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska przywitała radnych, burmistrza 
i jego zastępców, pracowników Urzędu, przedstawicieli jednostek pomocniczych,  zaproszonych 
gości, radnego Sejmiku Województwa Śląskiego Grzegorza Wolnika, wszystkich uczestników 
posiedzenia oraz mieszkańców. Otworzyła sesję. 
 
Do pkt 2 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła porządek obrad. 
Zaproponowała zmianę porządku obrad polegającą na wniesieniu, na wniosek Komisji Nr 7  
ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji, projektu uchwały w sprawie wystąpienia z apelem  
do Międzynarodowego Komitetu Olimpijskiego w sprawie zapobiegania udziałowi rosyjskich 
i białoruskich sportowców w Igrzyskach Olimpijskich oraz zawodach rangi międzynarodowej  
– druk i). 
 
Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował wniesienie  
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu na rok 2023 (1.125.000,-) – druk j). 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami.   
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Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.   
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Do pkt 3 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, iż na wniosek 
Burmistrza Mikołowa Kapituła Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego 
przyznała 6 osobom i 2 mikołowskim organizacjom pozarządowym złote odznaki honorowe. 
W imieniu Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego odznaki wręczał Zastępca 
Przewodniczącego doraźnej Komisji – „Kapituła Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 
Śląskiego” radny Sejmiku Grzegorz Wolnik. 
Krótkie charakterystyki odznaczonych kolejno przedstawił Rzecznik Prasowy Urzędu Tomasz 
Rogula. 
Odznaki wręczono: 
- Pani Grażynie Bondel założycielce Stowarzyszenia „Uśmiech” za wieloletnią działalność  
na rzecz dzieci i młodzieży, 
- Pani Irenie Bondel udzielającej się charytatywnie od 1990 w stowarzyszeniach działających  
na rzecz potrzebujących dzieci i młodzieży, 
- Pani Andronice Krawiec za wieloletnią działalność na rzecz kultury regionalnej i kierowanie 
dziecięco-młodzieżowym Zespołem Muzyki Dawnej i Tańca Historycznego „Capella Nicopolensis” 
oraz zespołem regionalnym „Mikołowianki”, 
- Pani Kazimierze Mitoraj za wieloletnią działalność edukacyjną oraz kulturalną na terenie 
Mikołowa, 
- Pani Krystynie Szymańskiej za działalność na rzecz wyszukiwania i wspieranie uzdolnionych 
muzycznie dzieci oraz propagowanie kultury muzycznej, 
- Pani Barbarze Wilkoszyńskiej za wieloletnią działalność edukacyjną na terenie Mikołowa  
w tym organizowanie pedagogizacji dla rodziców uczniów oraz za wieloletnią działalność 
społeczną w Radzie Miejskiej Mikołowa, 
- Mikołowskiemu Stowarzyszeniu Pomocy Psychospołecznej i Profilaktyki „Zmiana”  
za wieloletnią działalność na terenie powiatu mikołowskiego na rzecz osób znajdujących się 
w kryzysowych sytuacjach związanych z przemocą domową i uzależnionych od alkoholu 
i narkotyków, 
- Mikołowskiemu Towarzystwu Historycznemu za wieloletnią działalność na rzecz wspierania 
badań historii ziemi mikołowskiej oraz rozwoju lokalnej historiografii i rozpowszechnianie wiedzy 
historycznej  i opiekę nad materialną i kulturalną spuścizną miasta i regionu. 
 
W imieniu odznaczonych głos zabrała p. Krystyna Szymańska. 
  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska złożyła odznaczonym gratulacje 
i podziękowania za zaangażowanie na rzecz miasta i regionu. Ogłosiła 15 minut przerwy, po której 
wznowiła obrady. 
 
Do pkt 4 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła protokół z sesji 
nr LXVII/67/2023. Poinformowała, że do protokołu nie wniesiono żadnych uwag ani zmian. 
Protokół zostały przyjęty.  
 
Do pkt 5 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że w ramach  
tematu wiodącego sesji złożono materiały, które były szczegółowo omówione na posiedzeniu 
Komisji RM Nr 6 ds. Społecznych. Złożone sprawozdania: 
1) Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 
- ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla gminy Mikołów, 
- z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
- z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie dla Gminy Mikołów na lata 2022 – 2026, 
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- z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny; 
2) Burmistrza Mikołowa – z realizacji programu współpracy Gminy Mikołów z organizacjami 
pozarządowymi za rok 2022; 
3) Rady Seniorów w Mikołowie – z realizacji polityki senioralnej w gminie Mikołów za rok 2022; 
4) Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa – z działalności w okresie od grudnia 2022 do maja 
2023 roku. 
 
Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali: 
- radna Stanisława Hajduk-Bies poruszyła problem pomocy bezdomnym, w tym kwestie: braku 
na terenie Mikołowa schroniska, ogrzewalni i możliwości uzyskania ciepłego posiłku w okresie 
zimowym. Przypomniała, iż pomoc bezdomnym jest obowiązkiem gminy i zaapelowała o poważne 
podejście do tego problemu. 
 
- burmistrz Stanisław Piechula przypomniał, iż temat wielokrotnie omawiany był  
na posiedzeniach komisji, gdzie wyjaśniano, że opieką nad bezdomnymi szeroko zajmuje się MOPS 
i inne organizacje, i te osoby, które chcą skorzystać z pomocy, taką pomoc otrzymują. Pomoc  
ta m.in. polega na wynajmowaniu przez Gminę miejsc w noclegowniach prowadzonych przez inne 
gminy. Przypomniał, iż jak wielokrotnie wskazywano urządzenie noclegowni, czy ogrzewalni na 
terenie gminy wiąże się z dużymi kosztami i ogromną odpowiedzialnością w ramach nadzoru nad 
takim miejscem.  
 
Ponadto w tym temacie głos zabrali: 
- przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska, 
- radna Grażyna Ostafin, 
- zastępca burmistrza Iwona Spychała-Długosz, 
- dyrektor MOPS Aleksandra Stolarska, 
- radny Krzysztof Żur, 
- wiceprzewodniczący RM Remigiusz Kuś, 
- kierownik Dziennego Domu Pomocy Przemysław Sawaryn, 
- wiceprzewodniczący RM Michał Rupik.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna 
Syryjczyk-Słomska podziękowała za przygotowane materiały. Ogłosiła 5 minut przerwy, po której 
wznowiła obrady. 
 

Do pkt 6 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska kolejno przedstawiła projekty 
uchwał w sprawie: 
 

a) zmian w budżecie na 2023 rok  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 
- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3; 
- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 1;  
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 
- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 
- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 8 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Radny Krzysztof Żur zadał pytanie z czego wynikają wydatki na opłaty sądowe? Przypomniał,  
iż prosił o złożenie tego wyjaśnienia na sesji. 
 
Burmistrz Stanisław Piechula udzielił odpowiedzi, że jeżeli radny pyta o te opłaty, o które pytał  
podczas posiedzenia Komisji, to wyjaśnienie ZGL w tej sprawie powinno być już złożone w Biurze 
Rady. 
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Radny Krzysztof Żur przypomniał, iż prosił o złożenie tego wyjaśnienia na sesji. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.   
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 5. 
Uchwała nr LXVIII/682/2023 została podjęta większością głosów. 
 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023 – 2045 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu:  
za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.        
 
Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 5.   
Uchwała nr LXVIII/683/2023 została podjęta większością głosów. 
 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na dofinansowanie Poradni 
Profilaktyki i Leczenia Odwykowego (12.000,00) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 
- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.    
 
Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.   
Uchwała nr LXVIII/684/2023 została podjęta jednogłośnie.  
  

d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Mikołów w 2023 roku 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej 
w głosowaniu: za 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, wniósł do projektu uchwały 
autopoprawkę polegającą na tym, aby w rozdziale 5 § 12 ust. 1 pkt a i b otrzymały brzmienie: 
„a) nieodpłatne czipowanie psów i kotów oraz darmowy wpis do Centralnej Bazy Danych Zwierząt 
Oznakowanych Elektronicznie (CBDZOE) zwierząt należących do właścicieli, którzy zameldowani 
są na terenie gminy Mikołów, posiadających Kartę Mikołowianina, 
b) odpłatny koszt implantacji czipa oraz bezpłatny koszt czipa dla psów i kotów, a także darmowy 
wpis do Centralnej Bazy Danych Zwierząt Oznakowanych Elektronicznie (CBDZOE) 
w przypadku, gdy  właściciele zwierząt zameldowani są na terenie gminy Mikołów jednak nie 
posiadają Karty Mikołowianina”. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką.        
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2.   
Uchwała nr LXVIII/685/2023 została podjęta większością głosów. 
  

e) ustanowienia służebności gruntowej 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu:  
za 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
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Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.         
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.   
Uchwała nr LXVIII/686/2023 została podjęta większością głosów. 
 

f) nadania nazwy ul. Eliasza Tertoły drodze publicznej w Mikołowie 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu:  
za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.         
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2.   
Uchwała nr LXVIII/687/2023 została podjęta większością głosów. 
 

g) nadania nazwy ul. Sielanka drodze wewnętrznej w Mikołowie 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 
radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, wniósł do projektu uchwały 
autopoprawkę polegającą na tym, aby w § 1 wyraz „publicznej” zamienić na „wewnętrznej”.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką. 
 
Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.   
Uchwała nr LXVIII/688/2023 została podjęta jednogłośnie.  
       

h) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w rejonie 
ulic Katowickiej i Paprotek w Mikołowie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu:  
za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3. 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies nawiązując do powyższego projektu uchwały skomentowała,  
że wielokrotnie wnioski o przekształcenie indywidualnych mieszkańców były odrzucane 
z uzasadnieniem, że przekształceń dokonuje się całościowo i nie rozumie dlaczego wniosek 
przedsiębiorcy nie jest potraktowany tak samo.      
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.         
 
Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 5.   
Uchwała nr LXVIII/689/2023 została podjęta większością głosów. 
 

i) wystąpienia z apelem do Międzynarodowego Komitetu Olimpijskiego w sprawie 
zapobiegania udziałowi rosyjskich i białoruskich sportowców w Igrzyskach 
Olimpijskich oraz zawodach rangi międzynarodowej 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został przygotowany z inicjatywy Komisji Nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji.  
 
Radny Krzysztof Żur zaproponował, aby odczytać uzasadnienie uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska odczytała treść uzasadnienia 
do uchwały.  
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Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.   
 
Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.   
Uchwała nr LXVIII/690/2023 została podjęta jednogłośnie. 
 

j) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2023 (1.125.000,-) 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.         
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.   
Uchwała nr LXVIII/691/2023 została podjęta większością głosów. 
 
Do pkt 7 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska: 
1) poinformowała, iż wszyscy radni swoje oświadczenia majątkowe za 2022 r. złożyli w terminie;  
2) poinformowała, że wpłynęły pisma: 
- sprawozdanie z działalności Rady Dzielnicy Kamionka za 2022 rok, 
- sprawozdanie z działalności Zarządu Dzielnicy Kamionka za 2022 rok, 
- zawiadomienie Wojewody Śląskiego o stwierdzeniu nieważności uchwały Rady Miejskiej 
Mikołowa nr LXVI/668/2023 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Mikołów w 2023 roku, 
- Prezesa Sądu Okręgowego w sprawie przeprowadzenia wyboru ławników sądowych, 
- naczelnika Wydziału Gospodarki Mieniem informujące o wyborach do Rady Powiatowej Śląskiej 
Izby Rolniczej, 
- odpowiedzi spółki CPK na zapytania skierowane przez Radę Miejską Mikołowa w uchwale 
LXVII/681/2023, 
- Kancelarii Prezesa Rady Ministrów informujące o przesłaniu do Dyrektora Obsługi Pełnomocnika 
Rządu ds. CPK uchwał Rady Miejskiej Mikołowa nr: LXVII/680/2023 oraz LXVII/681/2023  
dot. zapytań i protestu w sprawie budowy linii szybkich kolei przez Mikołów, 
- Burmistrza Czerwionka-Leszczyny informujące o podjęciu przez Radę Miejską apelu  
do sąsiadujących gmin o poparcie działań mieszkańców Palowic i Szczejkowic przeciwko budowie 
trasy KDP, 
- Rady Miasta Rybnika informujące o podjęciu uchwały w sprawie skierowania apelu  
do Międzynarodowego Komitetu Olimpijskiego w sprawie zapobiegania udziałowi rosyjskich 
i białoruskich sportowców w Igrzyskach Olimpijskich oraz zawodach rangi międzynarodowej, 
- Wojewody Śląskiego informujące o sposobie rozpatrzenia skargi radnej Stanisławy Hajduk-Bies 
na przewodniczącą Rady Miejskiej Mikołowa – odczytała pismo Wojewody. 
 
Do pkt 8 
Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, że: 
- wszystkie ważniejsze wydarzenia z okresu międzysesyjnego zamieszczone są w Informatorze,  
który przedłożył radnym i mieszkańcom,  
- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało złożone,  
- zgodnie z obowiązkiem ustawowym złożył Raport o stanie gminy, który jest również 
zamieszczony w BIP.  
 
Do pkt 9 
 
Interpelacji nie było. 
 
Radna Aneta Esnekier, w imieniu mieszkańca Mikołowa, zadała pytania: 
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- czy inwestor na terenach po byłej papierni może podejmować działania zasypywania stawu  
i odpompowywania wody? Zaproponowała wystąpienie do Starosty lub innej instytucji  
z zapytaniem o aktualność pozwoleń wodno-prawnych, 
-   jak ostatecznie będzie rozwiązana sprawa retencji wód opadowych w tej okolicy? 
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel udzielił odpowiedzi, iż sprawa ta była omówiona  
z projektantem tego terenu na spotkaniu w Starostwie – w przyszłym tygodniu będzie spotkanie  
z inwestorem. Odnośnie do zapytania o pozwolenia wodno-prawne poinformował, iż jest to w gestii 
Wód Polskich, które po analizie tego terenu wydały stanowisko, iż staw ten był zbiornikiem 
technologicznym i nie ma potrzeby wydawania żadnego pozwolenia na jego likwidację. Na tej 
podstawie inwestor przystąpił do tych działań. Ponadto poinformował, iż wspólnie z Zakładem 
Inżynierii Miejskiej opracowano plan zagospodarowania wód w tej okolicy, m.in. w związku  
z rewitalizacją os. Mickiewicza. Zgodnie z tym planem wody opadowe z tego terenu oraz  
z hydroboksów z terenu byłej papierni będą zbierane do gminnej kanalizacji deszczowej i kolektora 
oraz do przyszłej, której budowę zaplanowano, kanalizacji ogólnospławnej przy ul. Rybnickiej. 

 
Radna Grażyna Ostafin zadała pytanie, czy wiadomo kiedy będzie przywrócony ruch na drodze 
ul. Podleskiej w okolicy budowy marketu Lidl? 
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel udzielił odpowiedzi, ze według informacji uzyskanej  
od Powiatowego Zarządu Dróg inwestor ma problemy z przebudową sieci w obszarze gdzie 
powstać ma rondo, ale zapewnił, że prace powinny być zakończone do końca czerwca. 

  
Radny Andrzej Sukiennik zadał pytanie, czy w związku z potencjalnym zagrożeniem powstania 
pożarów samochodów o napędzie elektrycznym, mikołowska straż pożarna jest przygotowana  
do gaszenia takich pożarów – czy posiada odpowiednie środki i czy strażacy są odpowiednio 
przeszkoleni?  
     
Do pkt 10 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, iż wpłynęły 
pisma: 
- odpowiedź na wniosek radnego Krzysztofa Żura w sprawie dotacji dla sołectw – wyliczenia 
dotyczące przydziału środków na poszczególne sołectwa, 
- burmistrza dotyczące porównania długu miasta w latach 2014-2022 jako odpowiedź na dyskusję 
w tym temacie na ostatniej sesji. 

 
Do pkt 11 
Radna Stanisława Hajduk-Bies, nawiązując do odczytanego przez przewodniczącą Rady pisma 
Wojewody Śląskiego informującego o sposobie rozpatrzenia jej skargi na przewodniczącą Rady 
stwierdziła, że przewodnicząca postąpiła niehonorowo odczytując to pismo, które otrzymała tylko 
do wiadomości, a wcześniej nie odczytując i nie publikując treści jej skargi, która była skargą na 
procedury. 
 
W tym temacie głos zabrali: 
 
Radny Krzysztof Żur: 
- odnosząc się do rozstrzygnięcia Wojewody dotyczącego ww. skargi wyraził zdziwienie, 
że w uzasadnieniu do rozstrzygnięcia Wojewoda wspomniał o jego wypowiedziach podczas sesji 
w tym temacie, a rozpoznając skargę nie zapytał go o stanowisko w tej sprawie. Poza tym 
stwierdził, że jeżeli Wojewoda nie wystąpił o stenogramy z tej sesji, komisji, czy o inne materiały 
dotyczące sprawy, a oparł się tylko na wyjaśnieniach przewodniczącej, to jest to godne ubolewania; 
- zaproponował, aby przyjrzeć się drzwiom głównego wejścia do Urzędu i rozważyć ich remont. 
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Radny Jarosław Sworzeń stwierdził, iż nie widzi podstaw do utajniania informacji, jaka wpłynęła 
w odpowiedzi na skargę. Zadał pytanie, czy gdyby rozstrzygnięcie skargi było na niekorzyść 
przewodniczącej Rady, to czy odczytanie jej byłoby również w złym tonie? 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies zapytała dlaczego przewodnicząca Rady nie przesłała odpowiedzi 
prezesa Spółdzielni do właściwego organu czyli Policji, skoro zarzucano jej wykroczenie? 
Odpowiedź powinna była być dołączona do tej skargi. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że odpowiedź 
była w uzasadnieniu uchwały. Odnosząc się do ciągłych zarzutów pod jej adresem o niezachowanie 
procedur, stwierdziła że stanowisko Wojewody jest jasne. A ponieważ skarga częściowo była też  
na Radę, dlatego postanowiła przedstawić stanowisko Wojewody na sesji. Odnosząc się do zarzutu 
ujawnienia treści skargi, poinformowała, że jej treść ujawniła sama radna podczas dyskusji w tej 
sprawie. 
 
Radny Łukasz Ryguła zauważył, iż Policja stwierdziła, że parkowanie było zgodne z prawem 
a Wojewoda stwierdził, że sesja była prowadzona zgodnie z prawem, więc stwierdził, iż nie 
rozumie dlaczego na sesji temat ten jest dalej drążony. 
 
Burmistrz Stanisław Piechula odnosząc się do stwierdzenia radnej, że nie miał prawa zawiadomić 
Policji stwierdził, iż każdy ma prawo, gdy powziął informację o ewentualnym łamaniu prawa.    
 
Radny Krzysztof Żur odnosząc się do powyższej dyskusji stwierdził, że została skrzywdzona 
radna i nie rozumie dlaczego ten temat jest nadal dyskutowany, a przewodnicząca Rady zapomniała 
jakie są jej obowiązki i że powinna dbać o radnych a tymczasem jest pierwszym przewodniczącym 
Rady, który pozwala pastwić się nad radnymi i to zapewne pozostanie w pamięci mieszkańców.   
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik przypomniał, że skarga na radną Hajduk-Bies była 
bezzasadna, podobnie jak skarga na przewodniczącą i Radę na procedury przeprowadzenia sesji.  
Poprosił aby zakończyć już te dyskusje.   
 
Radna Aneta Esnekier odnosząc się do wypowiedzi radnego Żura ad pastwienia się nad radnymi, 
czy też do oceny pracy przewodniczącej stwierdziła, że generalizowanie tej sprawy jest nie na 
miejscu, ponieważ ona nie ma takiego odczucia, aby ktoś nad kimś się pastwił, natomiast czuje, że 
jest profesjonalnie prowadzona sesja. Natomiast radni mają prawo odnosić się do tego, co się dzieje 
na bieżąco, a przewodnicząca trzyma rękę na pulsie i prowadzi obrady profesjonalnie.    
 
Radny Andrzej Sukiennik przypomniał, iż przewodnicząca poinformowała, że wpłynęła skarga 
i że Rada nie jest władna do jej rozpatrzenia i gdyby nie to, że radny Żur stwierdził, że radna jest 
tak zasłużona, że ta skarga nie powinna ujrzeć światła dziennego i gdyby była jeszcze skromność 
radnej a nie odnoszenie się do tematu w szczegółach, to sprawa nie nabrałaby takiego rozgłosu. 
 
Radny Lech Wróblewski odnosząc się do wypowiedzi radnego Żura, stwierdził, iż na podstawie 
głosów jakie otrzymuje od mieszkańców, którzy z zażenowaniem obserwują sytuacje to zapewne 
w pamięci mieszkańców zostanie niewłaściwe zachowanie radnego Żura.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska wyraziła nadzieję, że temat 
został już przegadany i nie będzie potrzeby drążyć go już na sesji, w szczególności, że odpowiedź 
Wojewody jest jasna i klarowana. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Żura na jej temat, 
przypomniała, że Wojewoda stwierdził, iż podejmowane przez nią czynności są w ścisłym związku 
z realizacją jej ustawowych zadań i nie dopatrzył się uchybień w tym obszarze. Przypomniała, że 
radny Żur mówił podczas sesji, że sprawa ta nie powinna ujrzeć światła dziennego, przez co, jej 
zdaniem, namawiał Radę do łamania prawa, gdyż Wojewoda stwierdził, iż procedura skargi została 
przeprowadzona prawidłowo. Stwierdziła, iż sprawa mogła się skończyć na podjęciu uchwały i bez 
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dyskusji, ale temat ten cały czas jest podtrzymywany. Poprosiła, aby odpowiedź Wojewody 
zamknęła ostatecznie te dyskusje.   
 
Z uwagi na brak dalszych głosów i wyczerpanie porządku obrad, przewodnicząca Rady 
podziękowała za udział w obradach i zamknęła sesję.  
 
Obrady zakończono o godz. 1810. 
Na tym protokół zakończono.  
 
Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 
dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej  
– link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 
 
Obsługa sesji: 
 
Grażyna Kozicka  Przewodnicząca  
 Rady Miejskiej Mikołowa 
Katarzyna Pustułka 
  Katarzyna Syryjczyk-Słomska    
Monika Graca-Kierzkowska   


